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Plats och tid Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, torsdag 13 december 2018, klockan 09:00-12:30. 

Beslutande ledamöter 
 

Gerd Olsson (S), ordförande 
Björn Forsling, vice ordförande 
Matts Persson (C), 2:e vice ordförande 
Kerstin Rask (S) 
Leif Rogell (S) 
Lotta Beiersdorf (S) 
Jim Svensk Larm (S) 
Siv Cavallin (V) 
Lars Berglund (V) 
Nanok Stagnell (MP) 
Lena Jendel (C) 
Roland Hamlin (C) 
Jonas Holm (M) 
Agneta Palmqvist (M) 
Jari Ropponen (SD) 

Ersättare 

 

Gunilla Asplund (S) 
Edward Mika (S) 
Lena Hallqvist (S) 
Bitte Nilsson (S) 
Sofia Högström (V) 
Barbro Ryttlinger (MP) 
Erika Söderström (C) 
Birgitta Peräinen (L) 
Peter Åkerström (KD) 
 

Övriga närvarande Sekreterare Carina Nylander 
Förvaltningschef/skolchef Ingela Rauhala 
Verksamhetschef Annika Gabrielsson § 119 
Verksamhetschef Urban Wickman § 119 
Verksamhetschef Ulf Carlsson § 119-121 
Kvalitetssamordnare Mona Lindvall-
Eriksson § 120 
 

Enhetschef Marina Nord-Öberg § 122 
Kvalitetssamordnare Emma Berglund § 
122 
Skolskjutshandläggare Marie Stål § 123 
Förvaltningsekonom Jennie Svensk § 
124 

Justerare Kerstin Rask 

Justeringens plats och 

tid Lärkontoret onsdag 19 december 2018, klockan 09:00. 
 

Underskrifter 

Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 119-129 
 Carina Nylander  

Ordförande 
  

 Gerd Olsson  

Justerare 
  

 Kerstin Rask  
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§ 119 Dnr 2018-000158 - 610 

Återrapporter 2018 kränkande behandling  

Sammanfattning 

Lärandeförvaltningens verksamhetschefer redovisar barn och elevers fysiska, 
psykiska och verbala kränkningar för augusti till oktober 2018 inom förskola, 
grundskola, grundsärskola, Bromangymnasiet och vuxenutbildningen. 
Verksamhetscheferna redovisar också de åtgärder som har vidtagits.  

Ordförande tackar för informationen.       
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§ 120 Dnr 1848 

Resultat grundskola och fritidshem 

Sammanfattning 

Kvalitetssamordnare Mona Lindvall-Eriksson och verksamhetschef Ulf 
Carlsson redovisar resultat samt analys för grundskolan, grundsärskolan samt 
fritidshemmets uppdrag. Resultaten för årskurs 3 visar på goda resultat i 
matematik där alla nio delprov ligger över riket. När det gäller svenska så ligger 
tre av åtta delprov över riket. I analysen kan man se att eleverna i årskurs 3 har 
vissa svårigheter att skriva berättande text, läsa faktatext samt med stavning och 
interpunktion. 

När det gäller årskurs 6 har eleverna en ökat måluppfyllelse i matematik och 
svenska jämfört med 2017. I betygen för årskurs 6 så hade 84 procent av 
eleverna betyg A-E i alla ämnen. Jämförbar siffra för riket är 76 procent. Man 
kan se en skillnad i betyg mellan könen. Pojkarnas genomsnittliga betygspoäng 
ligger över rikets pojkar i 15 av totalt 18 ämnen och flickornas genomsnittliga 
betygspoäng ligger över rikets flickor i 17 av 18 ämnen. 

För årskurs 9 har skillnaden mellan pojkars och flickors resultat minskat genom 
att pojkarna förbättrar sina resultat något mer än flickorna jämfört med 2017. 
Både flickor och pojkar ligger över rikets resultat 2018 när det gäller fullständigt 
betyg men strax under när det gäller behörighet och genomsnittligt meritvärde. 

Inom grundsärskolan nåddes också goda resultat när det gäller betyg. Hela 
grundsärskolan är certifierad enligt Qualis med höga resultat. 

Fritidshemmet har fått ett förtydligat uppdrag i läroplanen. Kommunens 
fritidshem har hittat en modell som stödjer det arbetet utifrån kvalitetsmål och 
läroplan. Skolorna har kommit olika långt med arbetet på grund av olika 
förutsättningar när det gäller kompetens och lokaler.  

Ordförande tackar för informationen. 
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§ 121 Dnr 2018-000321 - 047 

Handlingsplan Statsbidrag Likvärdig skola 2018 

Sammanfattning 

Verksamhetschef Ulf Carlsson informerar om arbetet med handlingsplanen 
utifrån statsbidraget för likvärdig skola. Statsbidraget ska användas till att utöka 
pågående insatser eller genomföra nya insatser som stärker likvärdighet och 
kunskapsutveckling i förskoleklass och grundskola. Statsbidraget är 6,4 miljoner 
för 2018 och 11,6 miljoner för 2019. Hur stort bidraget blir för 2020 är inte 
fastställt.  

Ordförande tackar för informationen.  
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§ 122 Dnr 2018-000001 - 012 

Intern kontrollplan 2018, uppföljning 

Lärandenämnden beslutar 

att lägga uppföljningen av den interna kontrollplanen för 2018 till handlingarna.      

Sammanfattning 

Det grundläggande syftet med en intern kontroll är att säkerställa att de mål 
som kommunfullmäktige har fastställt blir uppfyllda. God intern kontroll ger ett 
grepp om verksamhet och ekonomi. Grundläggande för intern kontroll är att ha 
en god kontrollmiljö i organisationen. Med det menas en kultur där politiker 
och anställda är väl förtrogna med de attityder och värderingar som gäller, det 
vill säga organisationens etik och moral. Kommunens arbete med intern 
kontroll styrs av ett reglemente och det praktiska arbetet finns beskrivet i 
tillämpningsanvisningar. En intern kontrollplan upprättas varje år och den 
beslutas av nämnden.  

Vid sammanträde 13 februari 2018 beslutade lärandenämnden att följa upp 
följande områden i den interna kontrollplanen 2018: 

 Skolpliktsbevakning i förskoleklass – årskurs 6 

 Gymnasieskolans och vuxenutbildningens arbete med att främja 
likabehandling och förebygga trakasserier och kränkande behandling 

 Grundskolans, gymnasieskolans och vuxenutbildningens arbete med 
kränkningar och mobbing på sociala medier och internet 

När det gäller skolpliktsbevakningen i förskoleklass – årskurs 6 så har 
kontrollen omfattat årskurs 1-6 då förskoleklass blev obligatoriskt först från 
höstterminen 2018.  

Vid dagens sammanträde redovisar enhetschef Marina Nord-Öberg och 
kvalitetssamordnare Emma Berglund uppföljningen av den interna 
kontrollplanen 2018. Kontrollerna av de tre områdena har genomförts under 
perioden september - november 2018. Utfallet ska enligt reglementet bedömas 
som bra, ok men behöver förbättras och mindre bra. Resultaten av kontrollerna 
visar att: 

 Området skolpliktsbevakning har bedömts som ok, men behöver 
förbättras. 

 Området Gymnasieskolans arbete med att främja likabehandling och 
förebygga trakasserier och kränkande behandling och Gymnasieskolans 
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arbete med kränkningar och mobbing på sociala medier och internet har 
bedömts som bra. 

 Området Vuxenutbildningens arbete med att främja likabehandling och 
förebygga trakasserier och kränkande behandling och Vuxenutbildningens 
arbete med kränkningar och mobbing på sociala medier och internet har 
bedömts som mindre bra. 

 Området Grundskolans arbete med kränkningar och mobbing på sociala 
medier och internet har bedömts som ok, men behöver förbättras. 

Resultatet av kontrollerna kommer även att lämnas till kommunstyrelsen och 
kommunens revisorer.  

Rapporten ska även innehålla förslag till åtgärder. Förvaltningen föreslår att 
följande områden följs upp i den interna kontrollplanen för 2019: 

 Följa skolpliktsbevakningen men då bara området närvaro/frånvaro. 

Jämförelse mellan läsåren 2017/2018 och 2018/2019. Kontrollen bör 

omfatta alla grundskolor. 

 Följa upp vuxenutbildningens plan mot diskriminering, trakasserier och 

kränkande behandling för 2019.         

Beslutsunderlag 

Rapport interna kontrollplanen 181203      

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
Kommunens revisorer 
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§ 123 Dnr 2018-000246 - 623 

Farliga skolvägar 

Lärandenämnden beslutar 

att färdvägen längs Skålbovägen till Björkbergs skola inte klassas som farlig väg 
någon del av året 

att färdväg till uppsamlingsplats Fäskär inte flyttas till Urövägen 

att färdväg från Mellanbyn till busshållplats Nederberge, klassas som 
vinterskolskjuts. Detta gäller tills vägen har breddats fram till busshållplatsen, 
alternativt att busshållplatsen flyttas, samt 

att färdväg från Fagerviksvägen 12, Näsviken till Näsvikens skola inte klassas 
som farlig väg.          

Reservationer 

Agneta Palmqvist (M) reserverar sig mot beslutet att färdvägen längs 
Skålbovägen till Björkbergs skola inte klassas som farlig väg någon del av året 
samt att färdväg till uppsamlingsplats Fäskär inte flyttas till Urövägen.        

Sammanfattning 

Skolskjutshandläggare Marie Stål, representanter från trafikavdelningen, 
Hudiksvalls Taxi, transportavdelningen och Matts Persson från 
lärandenämnden genomförde en översyn av farliga vägar den 16 oktober 2018. 

Huvudregeln är att en elev inom Hudiksvalls kommun är berättigad till 
skolskjuts om väglängden från hemmet till skolan är minst 2 kilometer för 
elever som går i årskurs F-3, minst 3 kilometer för elever i årskurs 4-6 och 
minst 4 kilometer för elever i årskurs 7-9. En elev är berättigad till skolskjuts 
om avståndet mellan hemmet och skolskjutshållplatsen är minst 2 kilometer för 
elever som går i årskurs F-3 minst 3 kilometer för elever i årskurs 4-6 och minst 
4 kilometer för elever i årskurs 7-9. 

Elev med kortare skolväg än 2, 3 respektive 4 kilometer kan få skolskjuts om 
skolvägen bedöms vara påtagligt trafikfarlig i relation till elevens ålder. Faktorer 
som beaktas är bland annat trafikintensitet, inslag av tunga fordon, 
vägbelysning, vägbredd, vägunderhåll, siktförhållanden och möjligheter att 
korsa eller gå efter väg. Skolskjuts kan gälla hela läsåret eller begränsas till att i 
första hand gälla tid med vinterväglag, men kan också bedömas med hänsyn till 
förhållandena ett enskilt år. 
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Beslutsgång 

Sammanträdet ajourneras i fem minuter och återupptas därefter.      

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande 181205      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Skolskjutshandläggarna 
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§ 124 Dnr 2017-000292 - 042 

Ekonomisk rapport 

Sammanfattning 

Förvaltningsekonom Jennie Svensk redovisar det ekonomiska utfallet för 
januari till november 2018. Avvikelsen mot årsbudgeten prognostiseras bli ett 
underskott på 1 miljon kronor vilket innebär att prognosen har förbättrats med 
5,7 miljoner kronor jämfört med den ekonomiska redovisningen i november. 
Skälen till den förbättrade prognosen är dels att Migrationsverket har kommit 
ikapp i sitt handläggningsarbete och betalat ut statsbidrag för de senaste fem 
kvartalen och dels förvaltningens ekonomiska återhållsamhet. Lärarnas 
retroaktiva lön betalas ut 20 december vilket  kommer att påverka utfallet i 
december och det totala utfallet för 2018. 

Ordförande tackar för informationen.  
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§ 125 Dnr 2018-000006 - 000 

Förvaltningen informerar  

Sammanfattning 

Förvaltningschef/skolchef Ingela Rauhala informerar om följande: 

Kvalitetsgranskning yrkeshögskolan 

En kvalitetsgranskning har genomförts av utbildningen inom yrkeshögskolan. 
Det är Myndigheten för yrkeshögskolan som genomför granskningarna. 
Resultatet av granskningen är att utbildningen uppfyller myndighetens 
fastställda kvalitetskriterier och har hög kvalitet.        
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§ 126 Dnr 3139 

Återrapport verksamhetsbesök 

Sammanfattning 

Några ledamöter lämnar återrapporter från besök inom lärandenämndens 
verksamheter: 

Samverkansforum Näsvikens skola 

Lars Berglund (V) har deltagit i ett samverkansforum vid Näsvikens skola. Vid 
mötet framkom att de var nöjda med de moduler som de kommer att flytta in i 
inför vårterminen. Föräldrar förde fram synpunkter på att mail med känsliga 
uppgifter har skickats ut per E-post.  

Motorbranschcollege  

Jonas Holm (M) har deltagit i ett möte 12 december om Motorbranschcollege. 
Mötesdeltagarna var mycket positiva till ett Motorbranschcollege. Det finns ett 
rekryteringsbehov inom motorbranschen på grund av en växande fordonspark 
och kommande pensionsavgångar. Ett Motorbranschcollege stärker 
kompetensförsörjningen och är ett kvalitetssystem för ett strukturerat 
samarbete mellan skola, företag och fackförbund. Bakom motorbranschcollege 
står motorbranschens arbetsgivareförbund och IF metall.  

Ordförande tackar för informationen.  
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§ 127 Dnr 2018-000010 - 000 

Korta frågor 

Sammanfattning 

Fråga om skolvalet 

Vid lärandenämndens sammanträde 29 november ställde Jim Svensk Larm (S) 
en fråga om skolvalet. För att öka förståelsen kring demokratin och EU hoppas 
Jim Svensk Larm att alla högstadium och Bromangymnasiet deltar i skolvalet 
2019. Jim Svensk Larm undrade om frågan har lyfts inom förvaltningen och om 
kommunens skolor kommer att delta.  

Vid dagens sammanträde besvarar förvaltningschef/skolchef Ingela Rauhala 
frågan. Grundskolan arbetet specifikt med val och generellt med demokrati hela 
tiden. Iggesunds skola har anmält att de kommer att delta i skolvalet till EU 
2019. När det gäller Bromangymnasiet så kommer man att lyfta och diskutera 
EU-perspektivet och EU-valet men man kommer inte att delta i valet. 

Ny fråga – det fria skolvalet 

Lars Berglund (V) frågar om lärandeförvaltningen har dokumentation över vilka 
orsakerna är till att elever flyttar till, men även ifrån, privata skolor. Om det 
finns önskar Lars Berglund en redovisning för nämnden. Ingela Rauhala svarar 
att vi har statistik över hur många som bytt skola men inte uppgift om orsaken 
till skolbyte.  
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§ 128 Dnr 2018-000011 - 002 

Delegeringsbeslut 

Sammanfattning 

Lärandenämnden har beslutat att delegera rätten att besluta i ärenden till 
förvaltningschefen samt ordförande, enligt fastställd delegeringsordning. 
Förvaltningschefen har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 
verksamhetschefer och enhetschefer. Dessa beslut rapporteras enligt särskild 
delegeringsblankett till lärandenämnden. Redovisningen innebär inte att 
nämnden får ompröva eller fastställa besluten. Däremot kan nämnden återkalla 
beslutanderätt. 

Kränkningar förskola, 381-417 

Kränkningar grundskola, 419-426 

Ordförandebeslut om rektors yttrande till Skolinspektionen, 427 

Anställning av personal inom budgetram, 418, 428-430 

Lärandenämnden godkänner redovisningen av fattade delegeringsbeslut  
381-430.        
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§ 129 Dnr 3043 

Meddelanden 

Meddelas lärandenämnden och läggs till handlingarna. 

1 Från kommunstyrelsens allmänna utskott: Dnr 
Protokollsutdrag 2018-11-15 § 169 
Löneöversyn 2019 samt om bemanningsföretag. 

2 Från kommunfullmäktige:   
Protokollsutdrag 2018-11-26 § 149 
Sammanträdesplan för år 2019. 

3 Från kommunledningsförvaltningen:  2018-xxxxx 
Granskning av dataskyddsarbetet inom 
lärandenämnden. 

4 Från lärandeförvaltningen: 
Yttrande till kommunstyrelsen över komvux- 
utredningens slutbetänkande En andra chans och 
en annan chans – ett komvux i tiden. 

       

 

Ordförande avslutar sammanträdet med att tacka lärandenämnden och 
tjänstemän för den gångna mandatperioden och önska alla en god jul och ett 
gott nytt år! 

 

 

 


